

ការក្លែងបន្លំ ការវិនិយោគ



សម្គាល់ទង់ក្រហម។
ចាត់វិធានការ!



តើជនរងគ្រោះពីការក្លែងបន្លំវិនិយោគមានអ្វីខ្លះដូចគ្នា?

ពួកគេជឿជាក់ថាឱកាសវិនិយោគមួយគឺ ស្របច្បាប់ ហើយ
មិនឃើញសញ្ញាព្រមាននោះទេ។

កូនសៀវភៅនេះរៀបរាប់អំពីទង់ក្រហមនៃការក្លែងបន្លំ និង
ផ្តល់ជូនវិធានការដែលអ្នកអាចអនុវត្តដើម្បីការពារខ្លួនអ្នក។

តើអ្វីធ្វើឱ្យការវិនិយោគស្របច្បាប់?

អ្វីដែលជាការវិនិយោគស្របច្បាប់មានដូចគ្នានោះគឺថាអ្នកចេញផ្សាយរបស់ពួកគេ និងបុគ្គលដែលលក់ពួកគេប្រតិបត្តិការក្នុងច្បាប់មូលបត្រ។ SEC និងរដ្ឋធ្វើនិយ័តកម្មការវិនិយោគជាច្រើន ដើម្បីការពារវិនិយោគិន រួមទាំងតម្រូវឱ្យក្រុមហ៊ុនដែលចេញប័ណ្ណចុះបញ្ជីឈ្មោះ និងអ្នកដែលលក់ពួកគេត្រូវចុះបញ្ជីឈ្មោះ និងផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណ។ អ្នកចេញផ្សាយការវិនិយោគត្រូវតែ ផ្តល់ជូនព័ត៌មានគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកធ្វើការសម្រេចចិត្តដែលមានព័ត៌មានអំពីថាតើត្រូវវិនិយោគឬអត់។

តើការក្លែងបន្លំការវិនិយោគជាដំបូងធម្មតាឬទេ? យោងតាម FTC វិនិយោគិនបានរាយការណ៍ថាបានខាតបង់ប្រាក់ច្រើនជាង \$3.8 ពាន់លានដុល្លារចំពោះការក្លែងបន្លំក្នុងឆ្នាំ 2022។

ក្នុងករណីខ្លះ ការវិនិយោគអាចមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ការលើកលែងពីការចុះបញ្ជីឈ្មោះ។ ត្រូវប្រាកដថាពិនិត្យមើល ដើម្បីធ្វើឱ្យប្រាកដថាការលើកលែងត្រូវបានអនុវត្តដោយប្រើមូលដ្ឋានទិន្នន័យ SEC's EDGAR ឬដោយការត្រួតពិនិត្យជាមួយនិយតករមូលបត្ររដ្ឋរបស់អ្នក។

ចាត់វិធានការ៖ ពិនិត្យការចុះបញ្ជីឈ្មោះ

1. ត្រូវប្រាកដថាអ្នកចេញផ្សាយត្រូវបានចុះបញ្ជីឈ្មោះជាមួយ SEC ឬនិយតកររដ្ឋរបស់អ្នក។
2. ត្រូវប្រាកដថាអ្នកលក់បានចុះបញ្ជីឈ្មោះ និងផ្តល់ជូនអាជ្ញាប័ណ្ណនៅគេហទំព័រ BrokerCheck.org.
3. ប្រសិនបើការវិនិយោគមិនបានចុះបញ្ជីឈ្មោះទេ សូមផ្ទៀងផ្ទាត់ថាមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ការលើកលែង។

ប្រភេទការវិនិយោគស្របច្បាប់

មូលបត្រដ្ឋានសាធារណៈ
 ការវិនិយោគដែលបានដេញដូរជាសាធារណៈតាមបែបប្រពៃណី រួមមានភាគហ៊ុន មូលបត្របំណុល មូលនិធិទៅវិញទៅមក មូលនិធិប្តូរប្រាក់ និងជម្រើស និងអនាគត។
 ក្នុងនាមអ្នកវិនិយោគ អ្នកត្រូវតែដឹងថា ប្រសិនបើទីផ្សារវិនិយោគទៅចាត់បង់តម្លៃ ដូចដែលពួកគេធ្វើម្តងម្កាល ការវិនិយោគភាគច្រើននៅទីផ្សារទាំងនោះ នឹងបាត់បង់តម្លៃផងដែរ។ ទោះបីជាភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលបានដេញដូរជាសាធារណៈអាចធ្លាក់ចុះតម្លៃក៏ដោយ ក៏ប្រភេទការវិនិយោគទាំងនេះ មានអត្ថប្រយោជន៍ងាយនឹងប្តូរទៅជាសាច់ប្រាក់។ នោះមានន័យថា ជាទូទៅអ្នកអាចលក់ការវិនិយោគរបស់អ្នកនៅពេលដែលអ្នកត្រូវការ។
ការលើកលែងពីការចុះបញ្ជីឈ្មោះ
 ទ្រព្យសកម្មវិនិយោគមួយចំនួនអាចលក់ ដោយស្របច្បាប់ក្នុងប្រតិបត្តិការកាត់ជន ដែលមិនតម្រូវឱ្យមានការចុះបញ្ជីឈ្មោះ SEC ទេ។
 ការវិនិយោគទាំងនេះច្រើនតែលក់ដើម្បីបង្កើនដើមទុនសម្រាប់ការបណ្តាក់ទុនអាជីវកម្ម។ ឧទាហរណ៍រួមមានការវិនិយោគដែលមាន

ជម្រើសមួយចំនួន មូលនិធិសម្រាប់ជនភាគហ៊ុននៅក្នុងក្រុមហ៊ុនចាប់ផ្តើមអាជីវកម្មភាពជាដៃគូម្នាក់ទៀត និងអចលនទ្រព្យ។ ជាទូទៅប្រភេទនៃការវិនិយោគទាំងនេះ មិនដូរជាប្រាក់បាន ដែលមានន័យថា អ្នកប្រហែលជាមិនអាចលក់ការកាន់កាប់របស់អ្នកបានយ៉ាងងាយស្រួលនោះទេ ប្រសិនបើមានទាំងអស់។ ពួកគេក៏អាចធ្វើឱ្យអ្នកប្រឈមនឹងហានិភ័យធំជាងការវិនិយោគបែបប្រពៃណី ហើយអាចតម្រូវឱ្យអ្នកមានទ្រព្យសម្បត្តិសុទ្ធជាក់លាក់ ឬប្រាក់ចំណូលប្រចាំឆ្នាំដើម្បីវិនិយោគ។
 មុនការវិនិយោគលើមូលបត្រដែលមិនមែនការដេញដូរជាសាធារណៈ ត្រូវប្រាកដថាអ្នកស៊ើបអង្កេតក្រុមហ៊ុន និងអ្នកលក់ ស្វែងយល់ពីអនុស្សរណៈនៃការផ្តល់ជូនការវិនិយោគយល់ដឹងថាលុយរបស់អ្នកអាចបានប្រើជាទុនជាយូរណាស់មកហើយ ហើយអាចមានលក្ខណៈបាត់បង់ដើមទុនដែលអ្នកវិនិយោគ។

យុទ្ធសាស្ត្រស្តុកស្តុញ
 មិនត្រូវវិនិយោគពីព្រោះអ្នកខ្លាចបាត់បង់ឱកាសវិនិយោគចុងក្រោយបំផុតទោះបីជាផលិតផលនេះត្រូវបានលក់ដោយឈ្មោះ-ឈ្មោះពណ៌ដែលបានចុះបញ្ជីឈ្មោះ និងទទួលបានការចាប់អារម្មណ៍ពីប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយជាច្រើន។ ឧទាហរណ៍ ប្រសិនបើអ្នកមិនយល់ពីរបៀបដែល IRAs ដឹកនាំដោយខ្លួនឯង ជម្រើសជាគោលដៅ និងដំណើរការ ETFs ដែលមានអានុភាពទេ វាប្រហែលជាមិនមែនសម្រាប់អ្នកទេ។

គណនីដាច់ដោយឡែកសម្រាប់ការវិនិយោគដែលមានហានិភ័យកម្រិតខ្ពស់។
 ប្រសិនបើអ្នកពិតជាត្រូវការសាកល្បងដោយដៃរបស់អ្នកក្នុងការវិនិយោគដែលងាយនឹងបង្កជាហេតុ និងហានិភ័យកម្រិតខ្ពស់នោះ អ្នកត្រូវតែប្រើតែចំនួនទឹកប្រាក់ដែលមានកំណត់ដែលអ្នកអាចមានលទ្ធភាពខាតបង់។ អ្នកអាចបើកគណនីដាច់ដោយឡែកមួយសម្រាប់ការវិនិយោគដែលមិនមានការគ្រប់គ្រង ដូចជាគ្រឹបតួ ដែលការខាតបង់ការវិនិយោគទាំងស្រុងរបស់អ្នក គឺជាលទ្ធភាពពិតប្រាកដណាស់។ ប្រសិនបើអ្នកជ្រើសរើសបើកគណនីដាច់ដោយឡែកតូចមួយ សូមកុំរក្សាការសម្ងាត់ពីប្តីប្រពន្ធ ឬអ្នកប្រឹក្សាយោបល់ហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នក។ នៅពេលដាក់ឯកសារពន្ធ អ្នកត្រូវអោយការណ៍ប្រាក់ចំណូលពីគណនីរបស់អ្នកទាំងអស់។

ប្រភេទនៃការវិនិយោគក្លែងបន្លំ

ការផ្តល់ជូនការក្លែងបន្លំជារឿយៗពាក់ព័ន្ធនឹងប្រភេទដូចគ្នានៃការសន្យា និងការធានាដូចការក្លែងបន្លំពីមុន បើទោះបីជាព័ត៌មានលម្អិតអំពីផលិតផលវិនិយោគ ឬការបណ្តាក់ទុនអាជីវកម្មផ្លាស់ប្តូរ ដើម្បីតាមដានព័ត៌មានថ្មី និងព្រឹត្តិការណ៍បច្ចុប្បន្នក៏ដោយ។
 ការផ្តល់ជូនការវិនិយោគអាចមានការក្លែងបន្លំចំពោះហេតុផលជាច្រើន រួមទាំង៖

- ការបកស្រាយខុសអំពីអ្វីដែលជា អាជីវកម្មនរណាជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ និងហានិភ័យដែលវាបង្កឡើង

- ការប្រើប្រាស់មូលនិធិវិនិយោគមិនត្រឹមត្រូវចំពោះការចំណាយផ្ទាល់ខ្លួន មិនមែន ជាការចំណាយអាជីវកម្មស្របច្បាប់
- ក្រុមហ៊ុនដែលមិនមានស្រាប់ ដោយមានមូលនិធិពីអ្នកវិនិយោគក្រោយៗមកប្រើដើម្បីទូទាត់ប្រាក់អ្នកវិនិយោគមុនៗ
- ការអះអាងមិនពិតថាក្រុមហ៊ុនមានប៉ាតង់ដ៏មានតម្លៃ និងផលិតផលដែលមានកម្មសិទ្ធិ

ចាំមើលទង់ក្រហមទាំងនេះនៃការក្លែងបន្លំការវិនិយោគ

ការទទួលស្គាល់ទង់ក្រហមនៃការក្លែងបន្លំការវិនិយោគគឺចាំបាច់ណាស់ ដើម្បីការពារការខ្លួនអ្នកពីការជាប់អន្ទាក់ដោយការវិនិយោគក្លែងបន្លំ។ ទង់មួយក្នុងចំណោមទង់ទាំងនេះ ត្រូវតែប្រាប់អ្នកថាមានអ្វីមួយខុសប្រក្រតី។ ការរួមបញ្ចូលគ្នាទង់ត្រូវតែជាសញ្ញាមួយដើម្បី ដើរចេញ។

⚠ ការសន្យានៃអត្រាសំណងខ្ពស់
 ការសន្យានៃអត្រាសំណងមធ្យមភាគខ្ពស់ជាង ដោយគ្មានហានិភ័យជាការសន្យាមួយដែលមិនអាចរក្សាទុកបាន។ នរណាម្នាក់—ឬការផ្សាយពាណិជ្ជកម្មណាមួយ—ដែលធ្វើឱ្យការទាមទារនេះត្រូវបានសង្ស័យភ្លាមៗ។

⚠ ការអះអាងជាប់លាប់ក្នុងរយៈពេលជាច្រើនឆ្នាំ
 អ្នកត្រូវយកចិត្តទុកដាក់ ប្រសិនបើក្រុមហ៊ុនរាយការណ៍ថាការវិនិយោគកំពុងទទួលបានសំណងដូចគ្នាក្នុងរយៈពេលជាច្រើនឆ្នាំ បើទោះបីជាសំណងដែលបានរាយការណ៍ហាក់ដូចជាសមហេតុផល និងមិនខ្ពស់ពេកក៏ដោយ។ ការក្លែងបន្លំផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុដ៏ធំបំផុតមួយនៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រ ដែលគ្រប់គ្រងដោយ Bernie Madoff បានរាយការណ៍ពីសំណងរដ្ឋមានជារៀងរាល់ឆ្នាំ សូម្បីតែនៅអំឡុងពេលទីផ្សារភាគហ៊ុនទាប និង ការធ្លាក់ចុះសេដ្ឋកិច្ចក៏ដោយ។

ការបង្កើតបង្ខំធ្វើសកម្មភាពភ្លាមៗ
 ការប្រាប់ឱ្យអ្នក ត្រូវតែធ្វើសកម្មភាពឱ្យបានឆាប់រហ័ស ដើម្បីទាញយកអត្ថប្រយោជន៍ពីឱកាសវិនិយោគ ឬថាការវិនិយោគអាចមានលុះត្រាតែអ្នកវិនិយោគភ្លាមៗ ជាសញ្ញានៃការក្លែងបន្លំ។ ប្រសិនបើអ្នកទទួលបានការបង្កើតបង្ខំនេះ នៅអំឡុងពេលហោរាទូរស័ព្ទ អ៊ីម៉ែល ឬតាមប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម សូមបញ្ចប់ទំនាក់ទំនង។

ការទទួលបានព័ត៌មានភាពស្លៀសស្ងាត់ឬការសម្ងាត់សំណើ ឬការព្រមានដើម្បីរក្សាឱកាសវិនិយោគជាសម្ងាត់ជាសញ្ញានៃការក្លែងបន្លំ។ ការអះអាងថាព័ត៌មានមិនអាចត្រូវបានផ្តល់ជូនអ្នកដោយសារតែការវិនិយោគមានស្ថានភាពស្ងៀមស្ងាត់ ឬអ្វីដែលសង្ស័យជាងនេះទៅទៀត ត្រូវបានណែនាំឱ្យទាក់ទងមេធាវី ឬទីភ្នាក់ងាររដ្ឋ ឬសហព័ន្ធ ដោយមានការពន្យល់ថាប្រសិនបើអ្នកធ្វើឱកាសរលាយបាត់។

ខ្វះព័ត៌មានទំនាក់ទំនង
 សូមប្រយ័ត្នចំពោះអ្នកលក់ដែលមិនហ៊ានផ្តល់ជូនព័ត៌មានទំនាក់ទំនងពេញលេញសម្រាប់ខ្លួនគេ និងក្រុមហ៊ុន។ ការអះអាងថាក្រុមហ៊ុនមិនមានការិយាល័យ ឬថាអ្នកគ្រប់គ្នាធ្វើការពីផ្ទះ ឬថាការពិនិត្យ និងធ្វើសំបុត្រតាមប៉ុស្តិ៍ប្រៃសណីយ៍ ត្រូវបានធ្វើទៅប្រអប់ P.O. ជាសញ្ញានៃការក្លែងបន្លំ។

កំហុស និងភាពមិនស៊ីសង្វាក់គ្នានានាក្នុងការផ្តល់ជូនឯកសារ
 ការផ្តល់ជូនឯកសារអាចមានចំណងជើងផ្សេងៗគ្នា៖ កិច្ចសន្យាវិនិយោគ; កំណត់សម្គាល់សន្យា; អនុស្សរណៈនៃការកំណត់ឯកជន; កិច្ចសន្យាវិនិយោគ; ហើយផ្សេងទៀត។ ដោយមិនគិតពីចំណងជើង ប្រសិនបើឯកសារមានកំហុសអក្ខរាវិរុទ្ធ ឬប្រើវេយ្យាករណ៍ខ្សោយ សូមប្រយ័ត្ន។ ភាពមិនស៊ីសង្វាក់គ្នាក៏ជាសញ្ញាភាពក្លែងបន្លំផងដែរ។ ឧទាហរណ៍៖ ក្រុមហ៊ុន "Company ABC, LLC" ត្រូវប្រើក្នុងចំណងជើង ប៉ុន្តែក្រោយមកនៅក្នុងឯកសារគឺជា "ABC Co" ឬក្រុមហ៊ុន "Company ABC"។

ការទាមទារការលើកលែង
 ប្រសិនបើអ្នកផ្សព្វផ្សាយអះអាងថាក្រុមហ៊ុនត្រូវបានលើកលែងពីតម្រូវការទាមទារការចុះបញ្ជីឈ្មោះ តម្រូវការទាមទារដាក់ឯកសាររបស់រដ្ឋាភិបាល ឬការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណ ឬតម្រូវការទាមទារបទប្បញ្ញត្តិផ្សេងទៀត ត្រូវប្រាកដថាដើម្បីធ្វើការស៊ើបអង្កេតការទាមទារនេះ។

ប្រវត្តិបញ្ហា
 ប្រវត្តិការក្លែងបន្លំ បណ្តឹង សិទ្ធិរក្សាទ្រព្យរបស់កូនហ៊ុន វិធានការអនុវត្តច្បាប់ និងការផ្តន្ទាទោសរបស់អ្នកលក់ ឬអ្នកចេញផ្សាយជាសញ្ញាភាពក្លែងបន្លំ។ ប្រសិនបើអ្នកស្រាវជ្រាវ ហើយរកឃើញថា ម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ អ្នកគ្រប់គ្រង ឬអ្នកលក់របស់ក្រុមហ៊ុនមានអតីតកាលដែលប្រែប្រួលសូមប្រយ័ត្នចំពោះការវិនិយោគ។

លិខិតបញ្ជាក់
 ក្រុមហ៊ុនដែលពឹងផ្អែកលើសក្ខីកម្មរបស់បុគ្គលដែលអះអាងថាបានសំណង់ឱ្យកត់សម្គាល់ចំពោះការងារតិចតួចជាសញ្ញាព្រមានដ៏ធំមួយ។ សូមប្រយ័ត្នចំពោះសក្ខីកម្មដែលអ្នកឃើញនៅក្នុងវីដេអូ ឬព្រឹត្តិប្រជុំ និងការជួបជុំនានា ដែលការវិនិយោគបានដាក់ឱ្យដំណើរការ។

អត្រាសំណងមកវិញ
 អត្រាជាមធ្យមប្រចាំឆ្នាំនៃសំណងមកវិញសម្រាប់ទិដ្ឋភាពភាគហ៊ុនអាមេរិកសម្រាប់រយៈពេល 20 ឆ្នាំដែលបញ្ចប់នៅខែមិថុនា ឆ្នាំ 2023 គឺ 9.752% ដូចដែលបានវាស់វែងដោយសន្ទស្សន៍ S&P 500 នៃភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនធំៗ សម្រាប់រយៈពេល 30 ឆ្នាំដែលបញ្ចប់នៅខែធ្នូ 2022 មាន 9.64%។ ទាំងនោះគឺជាគោលការណ៍ដ៏ល្អសម្រាប់វាស់ស្ទង់សំណងដែលបានសន្យា។

សំណើប្រាក់បន្ថែម
 ការក្លែងបន្លំអាចចាប់ផ្តើមសំណុំការវិនិយោគតូចមួយ។ ក្រោយមក វិនិយោគិនទទួលបានលិខិត ឬព័ត៌មានថ្មីៗមួយច្បាប់អំពីការវិនិយោគ ដោយមានសំណើមូលនិធិបន្ថែម ទាំងអះអាងថា ការវិនិយោគដំណើរការល្អ ដល់ពេលត្រូវវិនិយោគបន្ថែម ឬបញ្ជាក់ថាក្រុមហ៊ុនកំពុងស្ថិតក្នុងចំណងហិរញ្ញវត្ថុ ហើយត្រូវការប្រាក់បន្ថែម ដើម្បីរក្សាដំណើរការបន្ត។ កុំវិនិយោគប្រាក់បន្ថែមចំពោះការវិនិយោគដែលបរាជ័យ។

លើសពីទង់ក្រហម៖ ចាត់វិធានការ និងស៊ើបអង្កេត

មុននឹងអ្នកគិតពិចារណាធ្វើការវិនិយោគ ណាមួយ អ្នកត្រូវរកចម្លើយ ចំពោះសំណួរទាំងប្រាំនេះ។



1. តើបុគ្គលដែលជំរុញ ការវិនិយោគបានចុះបញ្ជីឈ្មោះឬទេ?

អ្នកអាចពិនិត្យមើលការចុះបញ្ជីឈ្មោះរបស់ ឈ្មួញកណ្តាល និងអ្នកលក់ និងប្រវត្តិវិជ្ជាជីវៈ រួមទាំងបញ្ហានៅ BrokerCheck.org.

ប្រសិនបើអ្នកមិនអាចរកឃើញកំណត់ហេតុនៅកន្លែងណាមួយទាំងនេះ ឬប្រសិនបើកំណត់ហេតុបង្ហាញពី ប្រវត្តិនៃសកម្មភាពមិនល្អ សូមកុំព្រងើយកន្តើយចំពោះសក្តានុពលនៃការក្លែងបន្លំ។

2. តើក្រុមហ៊ុនមានការផ្តល់សុវត្ថិភាពដែលបានចុះបញ្ជីឈ្មោះជាមួយ SEC ឬ បានដាក់ពាក្យសុំការលើកលែងឬទេ?

ផ្ទៀងផ្ទាត់ជាមួយ SEC ឬនិយតកម្មលបត្ររដ្ឋរបស់អ្នកថាក្រុមហ៊ុនបានដាក់ឯកសារលើកលែងចាំបាច់ទាំងអស់ ហើយជាការពិតត្រូវបានលើកលែងពីការចុះបញ្ជីឈ្មោះ។ អ្នកអាចរកមើលក្រុមហ៊ុនដែលបានចុះបញ្ជីឈ្មោះនៅក្នុងមូលដ្ឋានទិន្នន័យ SEC's EDGAR និងដោយធ្វើការស្វែងរកតាមអនឡាញ។

3. តើមានឯកសារផ្តល់ជូនដែលពិពណ៌នាអំពីការវិនិយោគឬទេ?

អ្នកចេញមូលបត្រភាគច្រើន តម្រូវឱ្យផ្តល់ជូន អនុស្សរណៈនៃការកំណត់សារាចរឬការដាក់ឯកជន (PPM) ដែលពន្យល់លម្អិតសំខាន់ៗអំពីការផ្តល់ជូន។ ឯកសារផ្តល់ជូនត្រូវតែពិពណ៌នាអំពីអាជីវកម្ម ឈ្មោះនិងបទពិសោធន៍របស់ដៃគូ និងនាយកប្រតិបត្តិ ហានិភ័យនៃអាជីវកម្ម និងបំណុលដែលអាចកើតមានរបស់ក្រុមហ៊ុន។

4. តើប្រាក់ចំណូលរបស់អ្នកលក់ខុសពីអ្វីដែលមាននៅក្នុងឯកសារឬទេ?

អ្នកត្រូវការយកចិត្តទុកដាក់ជាពិសេសចំពោះថាតើហានិភ័យដែលឯកសារផ្តល់ជូន ឬ PPM ពិពណ៌នាបានពន្យល់ ថាតើថ្លៃសេវាអ្វី និងរបៀបដែលងាយប្តូរទៅជាសាច់ប្រាក់នៃការវិនិយោគ។ ប្រសិនបើអ្នកលក់មិនបង្ហាញបញ្ហាណាមួយរបស់អ្នក ឬនិយាយថាព័ត៌មានលម្អិតនៅក្នុងឯកសារនៅទីនោះ ពីព្រោះ "មេធាវីបានធ្វើឱ្យយើងដាក់កំណត់ពួកគេ" នោះត្រូវតែជាសញ្ញាថាមានបញ្ហាធ្ងន់ធ្ងរ។

5. តើអ្នកមានឯកសារថតចម្លងទាំងអស់ឬទេ?

នៅពេលអ្នកបើកគណនីវិនិយោគ អ្នកត្រូវតែផ្ញើឯកសារថតចម្លងនៃឯកសារដែលបានបំពេញទាំងអស់។ អ្នកក៏ត្រូវមានសិទ្ធិចូលទៅកាន់របាយការណ៍វិនិយោគទៀងទាត់ដែលបង្ហាញពីចំនួនដែលអ្នកបានវិនិយោគ និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃ គណនីរបស់អ្នក។

របាយការណ៍នេះក៏ត្រូវបង្ហាញពីកម្រៃជើងសារ ការគិតថ្លៃលក់ និងថ្លៃសេវាផ្សេងទៀតផងដែរ។ នៅពេលអ្នកពិនិត្យមើលឡើងវិញនូវរបាយការណ៍ រកមើលភាពមិនស្របគ្នា រួមទាំង ការជួញដូរដែលគ្មានការអនុញ្ញាត ឬបាត់មូលនិធិ។

ប្រភេទ និងឧទាហរណ៍អំពីការក្លែងបន្លំវិនិយោគ

ការបោកប្រាស់ការវិនិយោគ ជួនកាលធ្វើតាមគំរូដែលអាចទទួលស្គាល់បានដែលមានតាំងពីយូរណាស់មកហើយ។ អ្នកផ្សេងទៀតកំពុងវិវឌ្ឍឥតឈប់ឈរ ដោយផ្អែកលើផលិតផលវិនិយោគថ្មីៗ និងបច្ចេកវិទ្យាវិនិយោគថ្មី។

ប្រភេទការក្លែងបន្លំបុរាណមួយចំនួនដែលបន្តទាក់ទាញជនរងគ្រោះ រួមមាន៖

គម្រោងកំណត់សម្គាល់ដែលមានកិច្ចសន្យា

ការបោកប្រាស់ជាច្រើនពាក់ព័ន្ធនឹងការចេញលិខិតដែលមានកិច្ចសន្យា។ ទោះបីជាលិខិតដែលមានកិច្ចសន្យាគឺស្របច្បាប់ក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មជាច្រើនក៏ដោយ សូមប្រយ័ត្នចំពោះការវិនិយោគដែលពាក់ព័ន្ធនឹងលិខិតដែលមានកិច្ចសន្យា ជាពិសេសប្រាក់ដែលសន្យាថាជាសំណងខ្ពស់ អត្រាថេរ ឬធានា។ មិនត្រូវធ្លាក់លើការចូលប្រាក់ដែលអ្នកអាចអនុវត្តលិខិតដែលមានកិច្ចសន្យានៅក្នុងតុលាការ ដើម្បីទទួលបានប្រាក់របស់អ្នកត្រឡប់មកវិញ។ ប្រសិនបើអ្នកក្លែងបន្លំបានចំណាយមូលនិធិវិនិយោគទាំងអស់ ហើយក្ស័យធន ឬបាត់បង់កាន់តែអាក្រក់ អ្នកទំនងជាមិនទទួលបានប្រាក់របស់អ្នកមកវិញទេ។

គម្រោង Ponzi

នៅក្នុងប្រភេទគម្រោងនេះ អ្នកបោកប្រាស់រាយប្រហារអ្នកវិនិយោគដោយសន្យាថាសំណងទទួលបានការវិនិយោគដ៏រឹងមាំ។ ជនរងគ្រោះអាចទទួលបានរបាយការណ៍វិនិយោគទៀងទាត់ពីអ្នកបោកប្រាស់ដែលបង្ហាញពីរបៀបដែលតម្លៃគណនីរបស់ពួកគេកំពុងកើនឡើង។ ពួកគេក៏អាចដកប្រាក់ពី គណនីរបស់ពួកគេផងដែរ។ ប៉ុន្តែភាពមានសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ ដែលដំណើរការដកប្រាក់ទាំងនោះ បានបង្កើតឡើងដោយប្រាក់ ដែលបានវិនិយោគដោយនៅជុំវិញជនរងគ្រោះបន្ទាប់។ ទីបំផុតគម្រោងដួលរលំ។

ការក្លែងបន្លំភាពទាក់ទងស្និទ្ធស្នាល

ប្រភេទការក្លែងបន្លំនេះកើតឡើងនៅពេលដែលអ្នកក្លែងបន្លំប្រើប្រាស់ភាពទាក់ទងស្និទ្ធស្នាលជាមួយក្រុមជាក់លាក់មួយ ដូចជាក្លឹបសង្គម ក្រុមគាំទ្រ សប្បុរសធម៌ ឬផ្ទះគោរពបូជា ជាមធ្យោបាយមួយ ដើម្បីដាក់ទុនលើការជឿទុកចិត្ត ដើម្បីបញ្ចុះបញ្ចូលអ្នកវិនិយោគឱ្យទិញចូលទៅក្នុងការវិនិយោគក្លែងបន្លំ។ ជារឿយៗ ផ្នែកមួយនៃការចូលប្រាក់ គឺថាការវិនិយោគគឺជាឱកាសពិសេសមួយដែល ត្រូវផ្តល់ជូនសម្រាប់តែសមាជិកនៃក្រុមប៉ុណ្ណោះ។

គម្រោងថ្លៃសេវាមុន

អ្នកក្លែងបន្លំដោយប្រើប្រភេទនៃការបោកប្រាស់នេះ បញ្ឆោតជនរងគ្រោះឱ្យបែកគ្នាដោយប្រើលុយរបស់ពួកគេ ដោយទាមទារការទូទាត់ប្រាក់ជាមុន មុនពេលពួកគេអាចទទួលបានភាគហ៊ុន ឬការវិនិយោគផ្សេងទៀតដែលពួកគេមានបំណងទិញ។ ថ្លៃសេវា ដែលអាចហៅថាជាកម្រៃជើងសារ ឬការទូទាត់ប្រាក់ជាមុន មិនប្រគល់ជូនវិញទេ ហើយការវិនិយោគមិនផ្តល់ជូនឡើយ។

សិក្ខាសាលាអាហារថ្ងៃត្រង់ ឬអាហារពេលល្ងាចដោយឥតគិតថ្លៃ

ទោះបីជាសិក្ខាសាលាហិរញ្ញវត្ថុជាច្រើនដែលផ្តល់អាហារឥតគិតថ្លៃបានផ្តល់ជូនដោយក្រុមហ៊ុនស្របច្បាប់ក៏ដោយ ក៏មួយក្រុមហ៊ុនមួយចំនួនដំណើរការដោយបុគ្គលដែលមិនមានអាជ្ញាប័ណ្ណត្រឹមត្រូវ ហើយត្រូវការជុំវិញឱ្យអ្នកវិនិយោគជាមួយពួកគេដោយផ្តល់អាហារឥតគិតថ្លៃ។ អ្នកលក់អាចបង្ហាញអត្តសញ្ញាណប័ណ្ណ ឬវិញ្ញាបនបត្រ ដើម្បីបង្កើតភាពស្របច្បាប់។ ត្រូវប្រាកដថាអ្នកផ្ទៀងផ្ទាត់ ការចុះបញ្ជីឈ្មោះនៅលើគេហទំព័រ

BrokerCheck.org ហើយតែងតែមានអារម្មណ៍សេរីក្នុងការព្យាបាល ហើយដើរចេញពីការគាប់សង្កត់ ដើម្បីមានកិច្ចប្រជុំនាពេលខាងមុខ។

ប្រភេទការក្លែងបន្លំការវិនិយោគមួយចំនួនដែលបានវិវត្តន៍នៅពេលថ្មីៗនេះ រួមមាន៖

គេហទំព័រក្លែងក្លាយ

ដោយប្រើគេហទំព័រក្លែងក្លាយនោះ អ្នកលក់មិនស្មោះត្រង់អាចសំណងមកវិញយ៉ាងប៉ិនប្រសប់ដើម្បីធ្វើឱ្យរាបរដាញថាវិនិយោគិនដែលមិនមានការសង្ស័យកំពុងទទួលបានប្រាក់ចំណេញខ្ពស់យ៉ាងឆាប់រហ័ស។ វិនិយោគិនត្រូវជុំវិញឱ្យធ្វើការដាក់ប្រាក់បន្ថែមដោយផ្អែកលើការយល់ឃើញថាពួកគេកំពុងរកលុយបាន។ ចំពោះករណីខ្លះ វិនិយោគិនអាចត្រូវបានលើកទឹកចិត្តឱ្យធ្វើការដកប្រាក់តិចតួច ដើម្បីផ្តល់ជូនចំណាប់អារម្មណ៍នៃភាពមានសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់។ នៅទីបំផុត ដោយបានចំណាយប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីធ្វើឱ្យកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងទទួលបានផលចំណេញនោះ ជនល្មើសបិទគេហទំព័រ។

ការផ្លាស់ប្តូរវេទិកា

ការឈានដល់អ្នកវិនិយោគដែលមានសក្តានុពលតាមរយៈគណនីប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម អ្នកបោកប្រាស់និយាយអំពីឱកាសវិនិយោគមួយ ហើយបន្ទាប់មកបញ្ជូនអ្នកទៅការផ្លាស់ប្តូរការវិនិយោគក្លែងក្លាយ ឬវេទិកា។ ជួនកាលការផ្តល់ជូននេះ ត្រូវធ្វើឡើងតាមរយៈវេទិកាស្របច្បាប់ ប៉ុន្តែដោយមានការណែនាំឱ្យបង់ប្រាក់ ដោយប្រើគេហទំព័របោកប្រាស់ផ្សេងៗ។

សក្តិកម្ម និងការយល់ព្រម

ការផ្តល់ជូនការវិនិយោគដែលពឹងផ្អែកយ៉ាងខ្លាំងលើសក្តិកម្មពីជនល្មើស ឬអ្នកមានឥទ្ធិពលអាចត្រូវចំណាយចំពោះការយល់ព្រម ឬអាចផ្តល់ប្រាក់ចំណូលពីការវិនិយោគដល់បុគ្គលទាំងនេះ។ នៅពេលវិនិយោគិនធម្មតាធ្វើវិនិយោគនោះ ក្រុមហ៊ុនអាចមិនទទួលបានផល ប្រាក់ចំណេញទេ។

ដំណើរការផ្តល់ជូនភាពងាយស្រួលប្តូរសាច់ប្រាក់

នៅក្នុងប្រភេទការក្លែងបន្លំបិយប័ណ្ណគ្រឹបតូនេះ វិនិយោគិនត្រូវបានសន្យានូវភាគរយនៃប្រាក់ចំណេញដែលទទួលបានដោយ

ការជួញដូរគ្រឹបតូ ប្រសិនបើពួកគេចូលរួមចំណែកទ្រព្យសម្បត្តិគ្រឹបតូមួយចំនួនបច្ចុប្បន្នរបស់ពួកគេនៅក្នុងកម្មវិធី (app) ដែលផ្តល់សាច់ប្រាក់ងាយស្រួលសម្រាប់ប្រតិបត្តិការនាពេលអនាគត។ អ្នកបោកប្រាស់បានទាក់ទងជនរងគ្រោះដោយប្រើប្រភពអនឡាញជាច្រើន រួមទាំងកម្មវិធីណាត់ជួប និងរក្សាទំនាក់ទំនងមួយរយៈពេល ដើម្បីបង្កើតទំនុកចិត្ត។ បន្ទាប់មកនៅពេលទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ជនរងគ្រោះ បានផ្ទេរ អ្នកបោកប្រាស់បានផ្លាស់ទីទ្រព្យសម្បត្តិទាំងនោះទៅក្នុងកាបូបឌីជីថលរបស់គាត់ ហើយបាត់ទៅវិញ។

ការវិនិយោគដែលមានជម្រើស

ការវិនិយោគដែលជាជម្រើសសម្រាប់ការវិនិយោគបែបប្រពៃណី ដូចជាភាគហ៊ុន គឺសមរម្យសម្រាប់អ្នកវិនិយោគមួយចំនួនដែលអាចគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងការបាត់បង់មូលនិធិវិនិយោគមួយចំនួនរបស់ពួកគេ។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ក៏ការវិនិយោគដែលមានជម្រើសមួយចំនួនមានការក្លែងបន្លំដោយសារតែមិនមាន ផលិតផល ឬអ្នកលក់បង្ហាញតម្លៃផលិតផលខុស។ សូមប្រយ័ត្នជាមួយការវិនិយោគលើទ្រព្យសម្បត្តិ ដូចជាអចលនទ្រព្យ ការជួលឧបករណ៍ កាតព្វកិច្ចប្រាក់កម្ចី សិល្បៈនិងវត្ថុមានតម្លៃ និង NFTs នោះ ត្រូវប្រាកដថាអ្នកយល់ពីរបៀបដែលការវិនិយោគដំណើរការ។ អ្នកក៏ត្រូវតែផ្ទៀងផ្ទាត់ថាទ្រព្យសម្បត្តិមាន និងមានតម្លៃត្រឹមត្រូវផងដែរ ទោះបីជាវាមានបញ្ហាពិបាកក្នុងការធ្វើដូច្នោះក៏ដោយ។

ពិនិត្យការចុះបញ្ជីឈ្មោះបុគ្គល៖
BrokerCheck.org
ពិនិត្យការចុះបញ្ជីឈ្មោះក្រុមហ៊ុន និងការដាក់ឯកសារ៖
SEC.gov

ការទទួលស្គាល់ទង់ក្រហម និងគម្រោងដែលបានរៀបរាប់នៅក្នុង កូនសៀវភៅនេះ នឹងជួយការពារអ្នកពីការក្លាយជាជនរងគ្រោះនៃការ ក្លែងបន្លំការវិនិយោគ។ ជានិច្ចស៊ើបអង្កេតមុនពេលអ្នកវិនិយោគ ហើយ ទាក់ទងនិយតករមូលបត្ររដ្ឋរបស់អ្នក ប្រសិនបើអ្នកជឿជាក់ថាអ្នកត្រូវ បានផ្តល់ជូន ឬលក់ការវិនិយោគក្លែងបន្លំ។



ក្រសួងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុវ៉ាស៊ីនតោន
(Washington Department of Financial Institutions)

P.O. Box 41200

Olympia, WA 98504-1200

877-746-4334

dfi@dfi.wa.gov



រក្សាសិទ្ធិ © 2023 Lightbulb Press. រក្សាសិទ្ធិគ្រប់យ៉ាង។

www.lightbulbpress.com

ការក្លែងបន្លំការវិនិយោគ បានផ្តល់មូលនិធិដោយ ការជឿទុកចិត្តការពារអ្នកវិនិយោគ។